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egzemplarz bezpłatny

Każdy nowy rok przynosi nowe wy-
zwania. Snujemy plany, czynimy 
postanowienia, przygotowujemy 
harmonogramy… Zwykle również 
na przełomie starego i nowego roku, 
wdrażając w życie zamierzenia – 
podsumowujemy osiągnięcia, roz-
liczamy sukcesy i porażki. O tym, 
jaki był rok 2020 w gminie Konstan-
tynów Łódzki rozmawiamy z burmi-
strzem Robertem Jakubowskim. 

Poświęcając chwilę na przeczyta-
nie tej rozmowy, dowiecie się też o 
ambitnych planach konstantynow-
skiego samorządu na 2021 rok, 
wśród których największym wyzwa-
niem będzie budowa nowego żłobka 
i przebudowa kilku gminnych dróg. 
Tymczasem na łamach informatora 
można już obejrzeć remontowaną 
salę Miejskiego Ośrodka Kultury, 
która po wielu latach nie tylko od-
zyskuje blask, ale też będzie miała 
nowe wyposażenie. Znajdziecie tu 
także dobre wiadomości o budowie 

gazociągu – tam gdzie jest bardzo 
potrzebny i bardzo oczekiwany, czy-
li wzdłuż ul. Józefów.

Dzielimy się wieloma informacjami 
z życia miasta i urzędu. Podpatru-
jemy mieszkańców, którzy po raz 
kolejny udowodnili, że z powodze-
niem realizują swoje pasje sporto-
we lub artystyczne, a jednocześnie 
mają „wielkie serce” i potrafią pięk-
nie dzielić się dobrem. Konstanty-
nowski Sztab WOŚP zebrał ponad 
113 tys. zł i jest to świetny wynik, 
zwłaszcza że tegoroczny finał akcji 
organizowany był w czasie pan-
demii i z towarzyszeniem szere-
gu obostrzeń. Kilka dni wcześniej 
burmistrz, panie z koła gospodyń 
w Niesięcinie, Morsy z Kanzas, lo-
kalne bibliotekarki oraz nasi pły-
wacy ciekawie zaprezentowali Kon-
stantynów Łódzki w TVP3 Łódź. 
Program wciąż można obejrzeć 
w Internecie, a ciekawa lektura 
właśnie trafiła do Państwa rąk! 

Aktywny początek
ambitne plany! 
Witajcie w 2021 roku!
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Nowy rok zaczynamy  z optymizmem
Rozmowa z burmistrzem Konstantynowa Łódzkiego Robertem Jakubowskim. 

Rok 2020 jest już historią, jak 
go Pan zapamiętał?
Z pewnością był bardzo trudny. 
Realne zagrożenie epidemiczne 
z dnia na dzień zmieniło życie na-
szych rodzin. Równie mocno zwe-
ryfikowane zostały także plany 
samorządu. W dziejach Konstan-
tynowa Łódzkiego był to rok 190. 
rocznicy nadania praw miejskich, 
do historii przejdzie jako rok pan-
demii, izolacji, reżimu sanitarne-
go, ograniczeń…

Już na początku 2020 roku miesz-
kańców zaskoczyła wiadomość 
o planowanym przebiegu Kolei Du-
żych Prędkości przez środek mia-
sta i w sąsiedztwie nowych domów. 
Konstantynowski samorząd bardzo 
zaangażował się w tę sprawę…
Rzeczywiście - wspólny protest miesz-
kańców przeciwko KDP, który przy-
sporzył nam tyle emocji 
i zaangażował tak 
wiele osób, bardzo 
nas też zjedno-
czył i z pewno-
ścią miał sens. 
W wyniku wielu 
spotkań i ini-
cjatyw, które 
podjęl iśmy 
w różnych 
środowiskach 
i w różnych 
instytucjach, 
Centralny Port 
Komunikacyj-
ny zgodził 

się na taki wariant KDP, który nie 
zniszczy naszego miasta.

Jak Pan Burmistrz wspomniał, 
ubiegły rok był szczególnie trud-
ny także ze względu na trwającą 
pandemię i liczne wyzwania, które 
w związku z nią pojawiły się 
przed samorządowcami? Z któ-
rym z nich najtrudniej było się 
mierzyć?
Musieliśmy „zostać w domu” oraz 
przyzwyczaić się do zdalnej pra-
cy i nauki. Wprowadzane przez 
rząd obostrzenia związane z pan-
demii znacząco wpłynęły na pla-
ny rodzinne i służbowe. Z wielu 
zamierzeń zarówno prywatnych, 
jak i miejskich trzeba było zrezy-
gnować. Wczesną wiosną niemal 
codziennie wdrażaliśmy w życie 
zalecenia, obostrzenia,  wytyczne 
i coraz to nowe rozporządzenia. 

Na bieżąco musieliśmy o tym 
informować mieszkańców, 

trzeba było uruchomić 
nowe kanały komuni-
kacji, koordynować 
proces dezynfekcji, 
rozdawania mase-
czek czy zdalne ob-
rady. Zamykaliśmy 
i otwieraliśmy targo-
wisko oraz instytucje 
kultury. To wszystko 
były zadania zupeł-
nie dla nas nowe, ale 

staraliśmy się przede 
wszystkim nie popełniać 

błędów.

Jak w czasie pandemii poradziły 
sobie miejskie jednostki – MBP, 
MOK, CSiR?
Dla wszystkich ten czas był bar-
dzo trudny. Odwołaliśmy prawie 
wszystkie miejskie wydarzenia, je-
śli coś realizowaliśmy to w reżimie 
sanitarnym. Nasze instytucje bar-
dzo długo musiały być zamknięte. 
W tym czasie prowadziły remon-
ty, zabiegały o dofinansowania, 
porządkowały przestrzeń wokół 
budynków i rozpoczęły wiele ini-
cjatyw, które zostały zaprezen-
towane on-line. I muszę przy-
znać, że pandemia okazała się 
też bardzo twórcza, bo pewnie 
wiele z tych przedsięwzięć, które 
możemy obserwować w wirtualnej 
przestrzeni, bez niej w ogóle by nie 
zaistniało. Mam jednak nadzieję, 
że po zniesieniu obostrzeń miej-
skie instytucje zaskoczą nas no-
wymi projektami i jeszcze bardziej 
oryginalnymi przedsięwzięciami. 

Pomimo wielu trudności i wy-
zwań udało się jednak rozpo-
cząć i zakończyć kilka ważnych 
inwestycji… Co można uznać za 
największy sukces, a co za naj-
większą porażkę 2020 roku?
Jeśli chodzi o działania dotyczą-
ce miasta to z pewnością w ka-
tegoriach sukcesu należy mówić 
o efektywnym proteście przeciwko 
Kolei Dużych Prędkości w Kon-
stantynowie Łódzkim. Udało się 
nam też odnowić wizerunek pl. 
Hubala i przyległych skwerów. To 
udana metamorfoza, którą w peł-
ni blasku będziemy obserwować 
wiosną, gdy park się zazieleni. 
Jesienią oddaliśmy też do użytku 
przebudowaną ul. Sucharskiego. 
Teraz jest tam wygodniej i bez-
pieczniej. Te trzy dość duże re-
alizacje, czyli odnowione skwery, 
przebudowana ulica i zmoderni-
zowane targowisko składają się 
razem na projekt, który nazywa-
my rewitalizacją osiedla Suchar-
skiego. A jeśli mowa o porażkach 

MIASTO
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– cóż, tak jak już mówiłem, przez 
cały rok zmagaliśmy się z epide-
mią zakażeń koronawirusem, któ-
ra przyniosła nam wiele zupełnie 
nieoczekiwanych zadań, stresu 
i smutku z tego powodu, że mu-
sieliśmy pożegnać 
wiele osób… Mam 
nadzieję, że ten 
czas już mija.

Pojawiły się rów-
nież dodatkowe 
problemy takie 
jak dziedzicze-
nie długu czy 
gospodarowanie 
odpadami komu-
nalnymi…
To dwa bardzo 
bolesne tematy. 
Informacja o dzie-
dziczeniu długu 
przez miasto bar-
dzo nas zaskoczy-
ła i wciąż nie mamy jeszcze osta-
tecznego rozstrzygnięcia. Także 
gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi ciągle przysparza nam 
wielu kłopotów – które w dużej 
mierze wynikają z obowiązującego 
systemu prawnego, ale też z faktu, 
że jako mieszkańcy produkujemy 

coraz więcej śmieci. A miasto ma 
obowiązek zebrać tyle pieniędzy od 
mieszkańców, ile kosztuje wywóz 
odpadów. Tymczasem niektórzy 
z nas unikają wypełnienia dekla-
racji i nie wnoszą opłat. Mówimy, 

że w Konstanty-
nowie Łódzkim 
przebywa pra-
wie 20 tys. osób, 
a w systemie za-
rejestrowanych 
jest niespełna 
17 tys. Prowa-
dzimy w tym za-
kresie kontro-
le, ale to długa 
droga. Choć nie 
chcemy, musimy 
podnosić staw-
ki. Podobnie jak 
w innych samorzą-
dach, tak i u nas 
stało się to nie-
uniknione. 

Pomimo tylu trudności, które 
pojawiły się w ubiegłym roku, 
plany na przyszłość są już bardzo 
konkretnie zarysowane… Jaki 
będzie ten rok w Konstantyno-
wie Łódzkim? Co planuje samo-
rząd, o czym marzy, a co musi 

przedsięwziąć? Jakie są plany 
inwestycyjne na 2021 rok? 
Priorytetem jest oczywiście bar-
dzo ambitny plan budowy żłob-
ka oraz dokończenie targowiska. 
Planujemy również przebudowę 
kilku dróg gminnych. To m.in. pl. 
Wolności, ul. Kątna, ul. Nasienna, 
ul. Chmielna, ul. Jęczmienna wraz 
z odcinkiem łączącym ją z ul. Gór-
ną. Chcemy, żeby te remonty uzy-
skały dofinansowanie w ramach 
Funduszu Dróg Samorządowych, 
wtedy oczywiście łatwiej nam bę-
dzie je zrealizować. Już złożyliśmy 
potrzebne do tego wnioski i mamy 
nadzieję, że zostaną one dobrze 
ocenione. Dodatkowo zamierzamy 
przebudować ul. Srebrna Polana 
i zbudować oświetlenie wzdłuż 
ul. Młynarskiej i ul. Uprawnej. 
Nowy plac zabaw z pewnością ucie-
szy naszych najmłodszych miesz-
kańców z Niesięcina. Trwa proces 
modernizacji monitoringu miej-
skiego. Wyzwaniem pozostaje zor-
ganizowanie Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów. Jestem jednak 
przekonany, że ten rok przyniesie 
nam więcej optymizmu.

Powodzenia w realizacji wszyst-
kich zamierzeń!

Jeśli chodzi o działania 
dotyczące miasta 
to z pewnością 
w kategoriach 
sukcesu należy mówić 
o efektywnym 
proteście przeciwko 
Kolei Dużych 
Prędkości 
w Konstantynowie 
Łódzkim.
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Konstantynów Łódzki 
przedsiębiorczością słynie
Przedsiębiorczość jest trady-
cją Konstantynowa Łódzkiego, 
a właściciele lokalnych firm na-
wet w czasie pandemii i związa-
nych z tym trudności, aktywnie 
angażują się w społeczne życie 
miasta. 

Przykładem mogą być choćby ini-
cjatywy związane z darmowym prze-
kazywaniem na rzecz mieszkańców 
miasta maseczek ochronnych lub 
płynów dezynfekcyjnych pomagają-
cych w likwidacji zarazków. 

Tę społeczną odpowiedzialność 
lokalnego biznesu, prezentowa-
ną przez firmy zrzeszone w kon-
stantynowskim Stowarzysze-
niu Prywatnych Przedsiębiorców 
i nie tylko, mogliśmy obserwować 
i szczególnie doceniliśmy przede 
wszystkim na początku okresu 
pandemii, gdy po wprowadzeniu 
obowiązku zasłaniania nosa i ust, 
na rynku brakowało maseczek lub 
były bardzo drogie.

- Kilka tysięcy maseczek od kon-
stantynowskich przedsiębiorców, 
które rozkolportowaliśmy wśród 
mieszkańców, było istotnym 
wsparciem w procesie walki z epi-
demią – podkreślał wielokrotnie 
burmistrz Robert Jakubowski.  

Cieszy fakt, że w ostatnich latach 
liczba zarejestrowanych podmiotów 
gospodarczych w naszym mieście 
regularnie rośnie. Z danych zebra-
nych w rejestrze REGON wynika, że 
w 2020 roku przybyło ich aż 47.

Niestety, w związku z ogranicze-
niami wprowadzonymi przez rząd 
w celu zwalczania pandemii, część 
konstantynowskich firm w 2020 
roku nie mogła prowadzić dzia-
łalności z pełnym zaangażowa-
niem i w pełni aktywnie. Wiele 
z nich musiało czasowo ograni-
czyć działalność lub nawet całko-

wicie ją zawiesić. W ubiegłym roku 
w Konstantynowie Łódzkim uczy-
niło to 277 firm. Niektóre z powo-
dzeniem wznowiły już działalność, 
inne wciąż czekają na zniesienie 
obostrzeń wprowadzonych w ca-
łym kraju w związku z pandemią. 
Oby trwały jak najkrócej!

Na początku nowego roku 2021 
wszystkim konstantynowskim 
przedsiębiorcom, życzymy lep-
szych warunków do prowadzenia 
biznesu – możliwości do rozwija-
nia działalności i wielu zadowolo-
nych klientów!  

Liczba zarejestrowanych 
podmiotów gospodarczych 
w Konstantynowie Łódzkim
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Dobra wiadomość dla 
mieszkańców ul. Józefów

Pierwsze odcinki sieci firma pla-
nuje wybudować pod koniec 2021 
roku. W nadesłanym do Urzędu 
Miejskiego piśmie spółka wyja-
śnia, że mimo problemów z re-
alizacją prac projektowych wyni-
kających z wydłużenia procedur 
formalnych spowodowanych pan-
demią, wykonawca dokumentacji 
projektowej deklaruje terminowe 
ukończenie prac i pozyskanie sto-
sownych zgód i zezwoleń już do 
końca kwietnia 2021 roku.

Dokumentacja ma być gotowa 
w październiku 2021 roku. Na-
stępnie przeprowadzony zostanie 
przetarg, który wyłoni wykonawcę 
robót budowlanych.

- To sprawa, o którą od dwóch lat 
zabiegam i której chcę dopilno-
wać dla mieszkańców ul. Józefów 
w Konstantynowie Łódzkim. Mam 
nadzieję, że terminy, o których po-
informowała gazownia zostaną 
dotrzymane – podkreślił burmistrz 
Robert Jakubowski.   

Realizacja prac budowlanych jest 
jednak uzależniona od dwóch 
czynników, czyli:
1. Weryfikacji opłacalności eko-
nomicznej realizacji inwestycji 
w oparciu o kosztorys inwestor-
ski, obowiązujące stawki opłat 
związanych z posadowieniem i 
eksploatacją sieci gazowej oraz 
potencjału rynku wyrażonego w po-

staci prognozowanych przychodów 
z tytułu świadczenia usługi dys-
trybucyjnej,
2. Realizacji inwestycji polegającej 
na budowie sieci gazowej średnie-
go ciśnienia relacji Petrykozy-Por-
szewice-Konstantynów Łódzki, 
który to gazociąg będzie stanowił 
źródło zasilania dla sieci gazowej 
w ul. Józefów.

- Jeśli wszystkie okoliczności będą 
sprzyjające, pierwsze odcinki sieci 
gazowej w zakresie obydwu po-
wiązanych inwestycji powinny po-
wstać pod koniec 2021 roku – po-
informowała Emila Banaszczyk, 
dyrektor Oddziału Zakładu Ga-
zowniczego w Łodzi.

Polska Spółka Gazownictwa sp. z o.o. poinformowała 
o planie budowy sieci gazowej w ul. Józefów 
w Konstantynowie Łódzkim.

Źródło: google.com/maps

Nowe lampy rozświetlą ulicę Uprawną. 4 lute-
go w Urzędzie Miejskim odbyło się przekazanie 
terenu i podpisanie umów związanych z tą in-
westycją. Wykonawcy zobowiązali się wybudo-
wać linię oświetleniową do 30 maja 2021 roku. 
Zaplanowane prace, w tym ustawienie 12 słu-
pów oświetleniowych, zrealizują firmy: Usługi 
Elektryczne Agata Wróbel i PUE ELSKO Rafał 
Skowron. 

Budowa linii oświetlenia ulicznego w ul. Upraw-
nej będzie kosztować ponad 63 tys. zł. Umowę 
podpisano w obecności zastępcy burmistrza 
Konstantynowa Łódzkiego Łukasza Napieral-
skiego. – To inwestycja długo oczekiwana przez 
mieszkańców, więc mam nadzieję, że jej reali-
zacja bardzo wszystkich ucieszy, choć pewnie 
będzie się wiązała z drobnymi utrudnieniami 
w ruchu – powiedział wiceburmistrz.

Więcej światła 
na Uprawnej
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Jak poinformował Sławomir Ja-
błoński, dyrektor SP ZOZ w Kon-
stantynowie Łódzkim, szczepienia 
dla najstarszych mieszkańców prze-
biegają płynnie, bez kolejek i bez 
problemów. Dotychczas wszyscy 
zapisani 80-latkowie zgłosili się na 
zastrzyk w wyznaczonym terminie. 
Najpierw zaszczepionych zostało 30 
seniorów, ponieważ przychodnia 
otrzymała tyle dawek preparatu. 

- Wydolność naszego zespołu jest 
zdecydowanie większa. Mogliby-
śmy zaszczepić więcej osób, ale nie-
stety nie otrzymujemy potrzebnej do 
tego liczby szczepionek. Dostajemy 
tylko 30 nowych dawek tygodniowo 
i cały grafik, aż do końca marca jest 
wypełniony osobami w wieku po-
wyżej 80 lat. Oczywiście w swoim 
harmonogramie uwzględniamy też 
szczepienia drugą dawką, dlatego 
w przyszłym tygodniu zaszczepimy 
ponownie 180 pensjonariuszy DPS 
i personel medyczny oraz 30 senio-
rów w wieku 80+. Mam nadzieję, 
że w niezbyt odległej przyszłości 
przyznany nam limit ampułek ze 
szczepionką zwiększy się – mówił 
na początku lutego dyrektor Sła-
womir Jabłoński.

By uniknąć kolejek oraz sytuacji 
gromadzenia się dużych grup ludzi 
w jednym miejscu, pacjenci są uma-
wiani na szczepienie co 15 minut, 
w budynku B, w czasie kiedy nie 
funkcjonują poradnie specjalistyczne. 

Sam proces szczepień jest nad-
zorowany przez Ministerstwo 
Zdrowia oraz Narodowy Fundusz 
Zdrowia. Każda przychodnia bio-
rąca udział w programie pracuje 
według ustalonego z tymi insty-

Miejska przychodnia zdrowia bez zakłóceń prowadzi szczepienia 
przeciwko wirusowi SARS-CoV-2. W pierwszym tygodniu realizacji 
programu pierwszą dawką zaszczepiono pensjonariuszki i personel 
DPS-u, a także pracowników medycznych. Następnie rozpoczęły się 
szczepienia dla mieszkańców naszego miasta w wieku 80+.

tucjami harmonogramu i szcze-
gółowo raportuje liczbę wykona-
nych zastrzyków. Karty szczepień 

i sprawozdania są przekazywane 
w formie elektronicznej do Mini-
sterstwa Zdrowia i NFZ.  

Szczepimy się

ZDROWIE
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Zanim wystartował 
program

W połowie stycznia, tuż przed roz-
poczęciem Narodowego Programu 
Szczepień, burmistrz Konstan-
tynowa Łódzkiego Robert Jaku-
bowski spotkał się z wojewodą 
łódzkim Tobiaszem Bocheńskim. 

- Rozmawialiśmy o skutecznej oraz 
bezpiecznej organizacji szczepień 
przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 
– m.in. o możliwościach transpor-
tu do punktów szczepień dla osób 
potrzebujących pomocy, urucho-
mieniu specjalnej linii telefonicznej 
i promocji programu „Szczepimy 
się” – poinformował burmistrz.

Gmina Konstantynów Łódzki cały 
czas zapewnia transport do punk-
tów szczepień oraz umożliwia 
mieszkańcom miasta zgłaszanie 
takiego zapotrzebowania. W tym 
celu uruchomiona została specjal-
na linia telefoniczna 605 141 133. 

113 pulsoksymetrów trafiło 
do potrzebujących wspar-
cia mieszkańców naszego 
miasta – seniorów i diabe-
tyków. Ich zakup sfinanso-
wali radni Rady Miejskiej 
w Konstantynowie Łódz-
kim – w ramach środków 
zaoszczędzonych z niepo-
branych diet.

Radne Elżbieta Jabłońska i Be-
ata Szymonowicz do-
starczyły urządzenia 
do Polskiego Komitetu 
Pomocy Społecznej oraz 
do Konstantynowskiego 
Centrum Pomocy Ro-
dzinie.

- Cieszymy się, że o nas 
pamiętaliście. To bardzo 
miły i potrzebny prezent 
noworoczny. Pulsoksy-
metry, najszybciej jak 
to będzie możliwe, trafią 
do naszych podopiecz-

113 pulsoksymetrów od radnych
nych, mamy rozeznanie, 
kto ich potrzebuje naj-
bardziej. Na pewno będą 
właściwie wykorzysta-
ne - podkreśliła Bożena 
Uścińska z PKPS-u, która 
odebrała sprzęt.

Dodatkowo pulsoksyme-
try zostały przekazane do 
siedziby Związku Eme-
rytów, Rencistów i Inwa-
lidów w Konstantynowie 
Łódzkim.

ZDROWIE
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W ostatnim czasie Miejski Ośro-
dek Kultury w Konstantynowie 
Łódzkim mocno zmienia nie tyl-
ko profil swojej działalności, ale 
również wygląd. Wprawdzie pan-
demia mocno pokrzyżowała plany 
artystycze i trzeba było odwołać 
wiele wydarzeń, koncertów, pikni-
ków czy warsztatów, jednak czas 
zamknięcia placówki wykorzysta-
ny został na inwestycje - prze-
prowadzenie remontu, porządki, 
a w końcu snucie planów na lep-
szą przyszłość.

Warto przypomnieć, że historia 
Miejskiego Domu Kultury przy 
ul. Łódzkiej 28 zaczęła się w 1963 
roku. Wtedy właśnie narodził się 
pomysł, by na potrzeby tej instytu-
cji przeobrazić świetlicę Konstan-
tynowskich Zakładów Przemysłu 
Włókienniczego. Realizacja przed-
sięwzięcia nieco się przeciągała, jed-
nak przebudowany MDK w końcu 
oddano do użytku w październiku 
1966 roku. Następnie przekształ-
cono to miejsce na Zakładowy Klub 
Fabryczny „Konstilany”. 

Miejski Ośrodek Kultury z siedzi-
bą przy ul. Łódzkiej 28 powoła-
ny został 16 listopada 1982 roku 
w wyniku decyzji Naczelnika Mia-
sta Konstantynowa Łódzkiego. 
W latach 80-tych i 90-tych w pla-
cówce działały liczne koła, sekcje, 
zespoły artystyczne. Odbywały 

Już niebawem kurtyna 
pójdzie w górę!

się warsztaty, pokazy wideo i ki-
nowe, dyskoteki, zajęcia aero-
biku i wiele innych. Gruntowny 
remont budynku i modernizację 
przeprowadzono dopiero w latach 
2000-2001. Stąd na koniec dru-
giej dekady XXI wieku zaistniała 
konieczność odnowienia zarów-
no głównych sal, jak i zaplecza 
– korytarzy, toalet, pomieszczeń 
socjalnych i administracyjnych. 

Potrzeba remontowa zbiegła się 
w czasie ze zmianą dyrektora pla-
cówki i odświeżeniem profilu dzia-
łalności. Szybko odnowiona zo-
stała mała sala do zajęć, w której 
pomalowano ściany, zainstalowa-
no nowe oświetlenie i zamontowa-
no fototapety z pejzażami miasta.
W połowie 2020 roku udało się 
zdobyć dofinansowanie Narodo-
wego Centrum Kultury oraz Mi-

nisterstwa Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego na szerszy remont 
w MOK, które uzupełniono środ-
kami z budżetu gminy. 

- To pierwsze od 28 lat tak potężne 
dofinansowanie kultury w naszym 
mieście. Dzięki pieniądzom, które 
poprzez NCK przyznaje Minister 
Kultury i Dziedzictwa Narodowe-
go sala widowiskowa MOK odzy-
skała utracony przed laty blask, 
artystom oferuje profesjonalną 
przestrzeń, a przede wszystkim 
stanie się prawdziwą dumą miesz-
kańców – podkreślała latem Lena 
Podsiadła, dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Konstantyno-
wie Łódzkim. We wnętrzu obiektu 
wiele się zmieniło – zdemontowa-
no obudowy ścian, kaloryferów, 
starą podłogę i sufit. Po remoncie 
sala wygląda nowocześnie i zupeł-
nie inaczej niż wcześniej, zmieniła 
się również jej kolorystyka.

Zmian, które zaszły w Miejskim 
Ośrodku Kultury w ostatnim 
roku, odnotować można zresztą 
dużo więcej. Nie do poznania jest 
już ogród tej instytucji, który w se-
zonie letnim ma być miejscem spo-
tkań kulturalnych konstantyno-
wian. Od wiosny 2020 roku trwały 
tam szeroko zakrojone porządki. 
Trzeba było przenieść blaszany ga-
raż, zdemontować stare „komórki” 
i uporządkować teren. 

Miejski Ośrodek
Kultury musi odzyskać 
świetność, tak by po 
okresie wymuszonej 
przerwy i działalności 
on-line mógł przyjąć 
publiczność i artystów
w estetycznych
wnętrzach.
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- Wszelkie niepotrzebne elemen-
ty, które najzwyczajniej w świecie 
zagracały to piękne miejsce zosta-
ły wywiezione. Nie ma już hałdy 
żółtego piasku, wykorzystaliśmy 
ten materiał do tworzenia miejsc 
parkingowych z płyt betonowych 
– podkreśla dyrektor MOK-u Lena 
Podsiadła, dodając, że wszystkie 
potrzebne roboty wykonane zosta-
ły samodzielnie przez pracowników 
ośrodka. Uporządkowany teren 
ozdobiły tuje, a latem zakwitną 
tam hortensje bukietowe i wysokie, 
kwitnące kanny. Przed wejściem 
do budynku także ustawiono doni-
ce z pięknymi roślinami.

Dodatkowo w ramach projektu 
współrealizowanego z Miejską Bi-
blioteką Publiczną w Konstantyno-
wie Łódzkim, jedną ze ścian ogro-
du pokrył mural, upamiętniający 
historię 1920 roku. – A to wszyst-
ko to dopiero początek. Dopiero się 
rozkręcamy i pomimo pandemicz-
nych trudności konsekwentnie re-
alizujemy plan remontowy. Miejski 

Ośrodek Kultury musi odzyskać 
świetność, tak by po okresie wy-
muszonej przerwy i działalności 
on-line mógł przyjąć publiczność i 
artystów w estetycznych, miłych, 
dobrze zagospodarowanych wnę-
trzach, które będą dobrze spełniać 
swoją rolę – podkreśla Lena Pod-
siadła, dyrektor Miejskiego Ośrod-

ka Kultury w Konstantynowie 
Łódzkim.

Pierwsze koncerty w wyremonto-
wanych wnętrzach już się odbyły, 
ponieważ ze sceny MOK popły-
nęły on-line konstantynowskie 
dźwięki Wielkiej Orkiestry Świą-
tecznej Pomocy. 

KULTURA
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Od początku lutego 2021 r. w bi-
bliotece prowadzona jest akcja 
„Twoja książka w naszej Bibliote-
ce”, podczas której mieszkańcy 
Konstantynowa Łódzkiego pyta-
ni są, jakie nowości wydawnicze 
chcieliby zgłosić do wiosennych 
zakupów zarówno z literatury dla 
dzieci, jaki i dla dorosłych. Zapra-
szamy do dyskusji w czasie bezpo-
średniej wizyty w bibliotece, jak 
i poprzez media społecznościowe.

Do połowy lutego na biblioteczne 
półki trafiło 101 zakupowych nowo-
ści, są kontynuacją znanych, lubia-
nych i czytanych w bibliotece serii, 
np. Maxa Czornyja „Sezon drugi” czy 
Mroza „Szepty spoza nicości”. Poja-
wiły się też ważne pozycje literackie, 
jak nagrodzone: Paszportem Polityki 
„Bezmatek” Miry Marcinów czy Li-
teracką Nagrodą Nike Radka Raka 
"Baśń o wężowym sercu albo wtóre 
słowo o Jakóbie Szeli”. Dział histo-

rii uzupełniono o prawdziwy 
bestseller na rynku, jakim 
jest „Ludowa Historia Pol-
ski” Adama Leszczyńskiego. 
Wśród nowości znalazły się 
książki o różnorodnej tema-
tyce począwszy od „Ostatniej 
miłości Marszałka: Eugenii 
Lewickiej”, która oczarowa-
ła Józefa Piłsudskiego po 
„Tajemnice Windsorów: ko-
lekcja grzechów rodziny kró-
lewskiej” Marka Rybarczy-
ka, czy „Polskich szpiegów” 
Sławomira Kopera i Arka 
Biedrzyckiego. 

- Aby być na bieżąco z naszymi no-
wościami zachęcamy do odwiedze-
nia bibliotecznej strony internetowej, 
gdzie w zakładce Katalog ON_LINE 
opisane są wszystkie nowości. Ser-
decznie dziękujemy też naszym 
czytelnikom za przekazywane dary 
książkowe. W lutym jedna z czytel-
niczek podarowała bibliotece fanta-
styczny prezent - 40 książek o tema-
tyce miłosnej i obyczajowej. Dzięki 
wsparciu czytelników i przekazaniu 
nowych książek w bibliotece w 2021 
roku pojawiły się także: biografia 
„Beata Tyszkiewicz. Portret damy”, 
czy najnowszy kryminał z elemen-
tami komedii „Nieboszczyk sam 
w domu” Rogozińskiego. W ten spo-
sób blisko 150 nowych tytułów cze-
ka już na czytelników, a to dopiero 
początek – informuje Anna Walczak, 
Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicz-
nej w Konstantynowie Łódzkim.

Twoja książka w naszej Bibliotece!

Tekst i foto: MBP w Konstantynowie Łódzkim
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Budziki nastawiliśmy na 10:15

Wielką pasję do kąpieli w lodowa-
tej wodzie zaprezentowały między 
innymi Morsy z Kanzas, kąpiąc się 
w zamarzniętym stawie. Okazuje 
się bowiem, że 
nasz  zbiornik 
przy ul. Łaskiej 
jest ostatnio bar-
dzo często od-
wiedzany przez 
miłośników mor-
sowania. Pływa-
nie w cieplejszej 
wodzie na basenie i ćwiczenia siłowe 
polecali natomiast młodzi konstan-
tynowscy pływacy z UKS Piątka. 
Reporterzy programu odwiedzili też 
Miejską Bibliotekę Publiczną, gdzie 
mieli okazję poznać tajemnicę ja-
pońskiego teatrzyku – kamishibai.

Michał Sobieraj z Emilią Sobieraj 
z Zakładu Mięsnego Jamir Sobieraj 
i Wspólnicy polecali lokalne wyroby 
wędliniarskie i podpowiadali, na co 
warto zwracać uwagę przy wyborze 
wędlin i dlaczego te z Konstantyno-
wa  Łódzkiego są najsmaczniejsze. 
Elżbieta Dzika zaprezentowała swoją 
kolekcję lalek, a panie z Koła Gospo-
dyń Wiejskich Niesięcin radziły, jakie 
dania można na szybko przygotować 
na niespodziewaną wizytę gości. 

Prezenterzy programu rozmawiali 
z członkami zespołu Vinyl, którzy 
opowiedzieli o swojej pasji do muzyki 
i najbliższych planach artystycznych. 

Gościem progra-
mu był również 
burmistrz Robert 
Jakubowski, który 
przedstawił atrak-
cje i możliwości 
oferowane przez 
nasze miasto, 
a także przedsta-

wił plany jego rozwoju. Wszystkich 
chętnych do odwiedzenia Konstantyno-
wa Łódzkiego serdecznie zapraszamy!

17 stycznia o godz. 10:15 Konstantynów Łódzki był gwiazdą programu 
„Budzi się ludzi” i na wizji TVP3 Łódź zaprezentował się w zimowej aurze. 
Z kolei nasi mieszkańcy z serdecznością gościli reporterów audycji 
i opowiadali o swoich wyjątkowych zainteresowaniach. 
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Choć w ostatnią niedzielę stycznia 
mróz nie odpuszczał, konstanty-
nowscy wolontariusze spacerowali 
po mieście z zapałem oraz wielkimi 
pokładami pozytywnej energii. Nie-
którzy dobroczyńcy z gorącymi ser-
cami dla WOŚP weszli nawet do lo-
dowatej wody w konstantynowskim 
stawie. Do puszek i e-Skarbonki 
zebrali w sumie ponad 113 tys. zł. 

W czasie pandemii organizacja 
akcji nie była prosta, ale w lokal-
nym Sztabie działo się całkiem 
sporo – były koncerty on-line, re-
lacje na żywo, internetowe aukcje, 
a DJ zaprosił na wirtualna dysko-
tekę. Konstantynowskie „świateł-
ko do nieba” urzekło niejednego 
przechodnia, bo kolorowy pokaz 
laserów na pl. Kościuszki bardzo 
atrakcyjnie zwieńczył tegoroczny 
finał akcji. Samo liczenie zebra-
nych pieniędzy trwało do późnych 
godzin nocnych. W tym roku dat-
ki zostaną przekazane na zakup 
sprzętu laryngologicznego i do le-
czenia chorób głowy.

Sztab WOŚP Konstantynów 
Łódzki – dziękujemy!

Wielkie serce
DLA WIELKIEJ ORKIESTRY
29. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy okazał się wielkim 
świętem wielkich serc. Konstantynów Łódzki po raz kolejny pokazał 
szczerą chęć pomocy i aktywnie dzielił się dobrem. Mieszkańcy 
z uśmiechem i zaangażowaniem wspierali „świąteczne granie”. 

MIASTO
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Miejsca w przedszkolach czekają na 
dzieci w wieku od 3 do 6 lat. Nie ma 
rejonizacji. Wnioski można skła-
dać do dowolnie wybranych trzech 
placówek. Do wyboru są publiczne 
przedszkola – nr 1 przy ul. Daszyń-
skiego 3/5, nr 2 przy Sadowej 8 
i nr 3 BAJKA przy Lutomierskiej 
4, a także oddziały przedszkolne 
w szkołach podstawowych – nr 1 
przy ul. Łódzkiej 
117, nr 2 przy 
ul. Kilińskiego 75 
i SP nr 5 przy Sa-
dowej 5/7. 

Dodatkowe punk-
ty w rekrutacji 
dostaną dzieci 
niepełnospraw-
ne, mające nie-
pełnosprawnych 
rodziców lub nie-
pełnosprawne ro-
dzeństwo, dzieci z 
rodzin wielodziet-
nych lub objęte 
pieczą zastępczą, a także wychowy-
wane przez samotnych rodziców. 
Większe szanse na przyjęcie do wy-
branego przedszkola mają też dzie-
ci, których oboje opiekunowie pra-
cują, uczą się w trybie dziennym, 
prowadzą gospodarstwo rolne lub 
własną działalność gospodarczą, 

Startuje rekrutacja 

do szkół i przedszkoli
W tym roku wnioski 
o przyjęcie dziecka do 
przedszkola lub szkoły 
można składać od 1 do 19 
marca. Termin ten dotyczy 
również ubiegających się 
o przyjęcie do klas sporto-
wych w szkołach podsta-
wowych. Więcej czasu na 
złożenie wniosku, bo aż do 
31 marca 2021 r., będą mieli 
chętni do dwujęzycznego 
oddziału w klasie VII 
w Szkole Podstawowej nr 1. 

a także dzieci, których rodzeństwo 
uczęszcza do tego samego przed-
szkola i kandydaci z rodziny objętej 
nadzorem kuratorskim lub wspar-
ciem asystenta rodziny. W przy-
padku oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych na do-
datkowe punkty mogą liczyć dzieci 
zamieszkujące w obwodzie tej pod-
stawówki.

Siedmiolatki 
mają zapew-
nione miejsca 
w swoich szko-
łach obwodo-
wych. Moż-
na starać się 
o przyjęcie do 
innej szko-
ły, ale pierw-
szeństwo mają 
dzieci zamiesz-
kujące w ob-
wodzie. Dla 
p r z y s z ł y c h 
pierwszoklasi-

stów dodatkową ofertę przygotowa-
ła Szkoła Podstawowa nr 2, która 
prowadzi nabór do klasy sportowej 
o profilu pływackim. Można też 
starać się o przyjęcie do klasy IV – 
szkoła planuje uruchomić oddział 
o profilu pływackim dla dziewcząt 
i piłki ręcznej dla chłopców. Rów-

nież do klasy sportowej zaprasza 
Szkoła Podstawowa nr 5 – ma tu 
powstać oddział w klasie IV o pro-
filu piłki siatkowej dla dziewcząt 
i piłki ręcznej dla chłopców. Z kolei 
Szkoła Podstawowa nr 1 prowadzi 
nabór do oddziału dwujęzyczne-
go w klasie siódmej, w której ta-
kie przedmioty, jak chemia, fizyka 
i geografia będą prowadzone 
w języku angielskim. Kandydaci 
do klas sportowych muszą dodat-
kowo przejść próby sprawności 
fizycznej, które będą się odbywa-
ły od 22 do 24 marca. Natomiast 
10 maja odbędzie się sprawdzian 
predyspozycji językowych do klasy 
dwujęzycznej.

Listy zakwalifikowanych do przed-
szkoli, klas I i sportowych ukażą się 
9 kwietnia. Rodzice będą mieli czas 
do 14 kwietnia, aby potwierdzić 
wolę przyjęcia dziecka do wybranej 
placówki. Uczniowie ubiegający się 
o miejsce w klasie dwujęzycznej in-
formację o zakwalifikowaniu otrzy-
mają dopiero po złożeniu świadec-
twa promocji do VII klasy, czyli 30 
czerwca. Ostateczne wyniki rekru-
tacji do I klas i oddziałów sporto-
wych poznamy 19 kwietnia. Listy 
przyjętych do przedszkoli będą 
znane 22 kwietnia 2021 roku, a do 
klasy dwujęzycznej 2 lipca.

Kandydaci do klas 
sportowych muszą 
dodatkowo przejść 
próby sprawności 
fizycznej, a chętni 
do klasy dwujęzycznej 
- sprawdzian 
predyspozycji 
językowych.

Fo
t. 

pl
.fr

ee
pi

k.
co

m



13

konstantynów.pl

Ferie w zmienionym terminie 
– półkolonie w reżimie sanitarnym

Ferie w mieście w czasie pandemii 
były trudne, ale nie musiały być 
nudne. Wiele dzieci spędziło ten 
czas w domu. Niektóre uczęsz-
czały na zajęcia półkolonijne.  

Wychodząc naprzeciw potrzebom 
dzieci i rodziców, wszystkie kon-
stantynowskie szkoły zaprosiły 
niewielkie grupy najmłodszych 
dzieci na półkolonie. Uczniowie 
mogli przyjść do szkoły i pod opie-
ką nauczycieli brać udział w róż-
nego typu zajęciach, zabawach, 
konkursach. Oczywiście tegorocz-
ny zimowy wypoczynek organizo-
wany był w reżimie sanitarnym, 

zgodnie z obowiązującymi obo-
strzeniami związanymi ze zwal-
czaniem COVID-19. 

- Ze względu na zróżnicowany 
wiek naszych uczestników starali-
śmy się stworzyć taki plan zajęć, 
który pozwoliłby wszystkim dzie-
ciom współpracować, być aktyw-
nym, dobrze się bawić i wspólnie 
uczyć nowych rzeczy. Zaplanowa-
ne na ferie zajęcia wynikały też 
z ich zainteresowań i warunków 
pogodowych. Przede wszystkim 
rozwijały umiejętności i kreatyw-
ność – informuje Artur Śniegucki, 
dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1.

MIASTO

Wśród półkolonijnych propozycji 
SP1 znalazły się warsztaty pla-
styczne, techniczne i orgiami. Były 
gry i zabawy sportowe oraz gimna-
styka umysłu – quizy, krzyżówki 
czy kalambury. Dzieci miały rów-
nież zapewniony posiłek. 

- Półkolonie, które umożliwiły dzie-
ciom aktywne i twórcze spędzanie 
wolnego czasu, były alternaty-
wą dla zbyt długiego przebywa-
nia przed ekranem telewizora lub 
komputera. Służy też pokazywa-
niu wzorców życia bez nałogów, 
a także nauce dobrego i bezpiecz-
nego funkcjonowania w grupie ró-
wieśniczej – podkreśliła Katarzyna 
Olejniczak, dyrektor Szkoły Pod-
stawowej nr 2. W programie wy-
poczynku znalazły się m.in. udział 
w wyścigach saneczkowych, zawo-
dach sportowych i turnieju warca-
bowym, ale można było też budo-
wać z klocków, eksperymentować 
czy malować zimowe pejzaże.
Szkoła Podstawowa nr 5 postawi-
ła na karaoke, zabawy taneczne, 
warsztaty językowe i snookerowe, 
a nawet zajęcia kulinarne i robotykę. 

Fot. Szkoła Podstawowa nr 5
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Tuż przed świętami młodzi kon-
stantynowianie wyróżnieni zostali 
stypendiami artystycznymi. Nagro-
dy otrzymali uczniowie zajmujący 
się twórczością artystyczną, upo-
wszechnianiem i promocją kultu-
ry. Wszyscy mają znaczące osią-
gnięcia w promocji i działaniu na 
rzecz gminy Konstantynów Łódzki.

Wyróżnieni uczniowie to laureaci 
bądź finaliści międzynarodowych, 
ogólnopolskich, wojewódzkich oraz 
powiatowych konkursów i przeglą-
dów. Sukcesy odnosili w konkursach 
plastycznych, recytatorskich, ekolo-
gicznych, czy też wiedzy o kulturze. 
Niektóre dzieci brały udział w tworze-
niu muralu czy plenerze malarskim. 
Wszystkie swoim talentem znakomi-
cie promują Konstantynów Łódzki 
w regionie i Polsce. 

Gratulacje 
dla utalentowanych artystów

Wyróżnienia otrzymali:
Anna Piaskowska, Iga Ci-
szyk,  Zuzanna Wojtas, Ju-
lia Kopecka, Klaudia Bujno-
wicz, Oliwia Gańczarczyk, 
Antonina Grek, Klaudia 
Łukaszewska, Nadia Łu-
czak, Tatiana Szefer, Maks 
Waberski, Ewa Błaszczyk, 
Zuzanna Kunert.

Z początkiem lutego konstanty-
nowianin, bryg. Władysław Duraj 
objął funkcję Komendanta 
Powiatowego PSP w Pabianicach.

Władysław Duraj już w wieku 12 
lat wstąpił w szeregi OSP Konstan-
tynów i tam rozpoczął strażacką 
przygodę w Młodzieżowej Druży-
nie Pożarniczej. Później przez wiele 
lat działalności w OSP brał udział 
w kilkuset akcjach ratowniczo-ga-
śniczych, uroczystościach kościel-
nych i państwowych oraz wielu 
inicjatywach jednostki na rzecz lo-
kalnej społeczności. W 1995 roku, 
gdy był prezesem OSP Konstanty-
nów jednostka wstąpiła do Krajowe-
go Systemu Ratowniczo-Gaśnicze-
go. W 2017 roku obchodził jubileusz 
45-lecia działalności w gronie kon-
stantynowskich ochotników. 

Konstantynowianin 
komendantem

- Doceniając doświadczenie i wiedzę 
Pana Komendanta, wierzę w naszą 
owocną współpracę dla bezpieczeń-
stwa mieszkańców Konstantynowa 
Łódzkiego i całego powiatu. Życzę 
dużo siły, wytrwałości i satysfak-
cji z realizacji nowych obowiązków. 
Niech każdy dzień będzie dla Pana 
Komendanta pomyślny – podkreślił 
burmistrz Robert Jakubowski, pod-
czas okolicznościowego spotkania. 

Służbę na rzecz ochrony przeciw-
pożarowej w zawodowej straży po-
żarnej Władysław Duraj rozpoczął 
w 1983 r. jako kadet w Szkole Cho-
rążych Pożarnictwa w Poznaniu. Po 
jej ukończeniu pracował na stano-
wiskach: instruktora i starszego 
technika, pomocnika oficera dyżur-
nego, a następnie oficera. Studia 
w Szkole Głównej Służby Pożar-

niczej pozwoliły mu zdobyć tytuł 
inżyniera pożarnictwa, a później 
magistra. Od 1991 roku dowódca 
w łódzkich jednostkach. Za swoją 
wzorową postawę otrzymał wiele 
wyróżnień, odznaczeń i medali.

Przez całą swoją służbę bryg. Wła-
dysław Duraj stał murem za swoimi 
podwładnymi, dzięki czemu cieszy 
się u nich dużym zaufaniem i sza-
cunkiem. A swoją strażacką pasją 
zaraził także synów. 
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Przed końcem ubiegłego roku gość-
mi burmistrza Roberta Jakubow-
skiego byli młodzi konstantynowscy 
pływacy. Zawodnicy UKS Piątka od-
nieśli w 2020 roku liczne sukcesy, 
zdobyli mistrzowskie tytuły i otrzy-
mali powołania do Kadry Narodowej. 
Pływakom towarzyszył ich trener 
Robert Bujnowicz.

- Wasza pasja, praca i osiągnięcia 
sprawiają, że Konstantynów Łódz-
ki zajmuje bardzo ważne miejsce 
na pływackiej mapie Polski – pod-
kreślił burmistrz Robert Jakubow-
ski, dodając: – Z powodu pandemii 
to był bardzo trudny rok, ale dali-
ście radę! W przyszłym roku życzę 
wszystkim powrotu do normalno-
ści, tradycyjnych zajęć w szkole 
i regularnych treningów. 

Dyplomy i okolicznościowe upo-
minki otrzymali: Karina Łysa-
kowska, Antonina Sulak, Liwia 
Olczak, Katarzyna Adamczyk, 
Bartosz Skóra oraz trenerzy Ro-
bert Bujnowicz i Tomasz Kotus.

Życzenia dla młodych pływaków

Tomasz Wdówka, założyciel Sek-
cji Piłki Nożnej Dziewcząt w KKS 
Włókniarz Konstantynów Łódz-
ki, trener, szkoleniowiec, działacz  
i animator sportowy, jest nowym 
przewodniczącym Konstantynow-
skiej Rady Sportu. Funkcję tę peł-
ni od 16 lutego 2021 roku. Jego 
kandydaturę poparło 9 z 11 człon-
ków KRS. Nikt nie był przeciwny 
wyborowi. 

Nowy lider KRS ukończył studia 
licencjackie o kierunku wycho-
wanie fizyczne oraz magisterskie 
pedagogiczne o specjalizacji ak-
tywność ruchowa. Jest znany 
w naszym mieście jako populary-
zator kultury fizycznej i aktywne-
go stylu życia. To człowiek szcze-
gólnie zaangażowany w szkolenie 
sportowe dzieci i młodzieży, a tak-
że wychowawca i mentor „senio-

rek piłki nożnej”. Zawsze opera-
tywny, profesjonalny i pełen pasji 
trener oraz aktywny i pomysłowy 
nauczyciel w SP 1.  Posiada szereg 
zalet, które pozwalają mu nawią-
zywać dobre relacje z ludźmi, sku-

Konstantynowska Rada Sportu
ma nowego lidera

tecznie się z nimi komunikować, 
jak również podejmować trud-
ne decyzje. Życzymy powodzenia 
podczas realizacji nowych zadań 
dla dobra całego konstantynow-
skiego sportu.
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200 lat temu, 8 lutego 1821 roku 
Mikołaj Krzywiec Okołowicz, jako 
człowiek wykształcony i zwolen-
nik postępu, a jednocześnie pra-
gnący zwiększyć swoje dochody, 
postanowił o zmianie charakteru 
swoich gruntów. Podpisał umo-
wę notarialną z trze-
ma mieszkańcami 
Ozorkowa, którzy 
zobowiązali się spro-
wadzić do Konstan-
tynowa 150 rodzin 
„majstrów fabryki 
sukienniczej, tu-
dzież postrzygaczy 
i innych takich”. 
I właśnie ten fakt 
przesądził o powsta-
niu osady przemy-
słowej na grun-
tach właściciela 
Żabic Wielkich. 

„Pragnąc zaspo-
koić rosnące potrzeby finansowe 
swojej rodziny, a zarazem idąc 
za przykładem właścicieli oko-
licznych dóbr, którym także do-
chody z ziemi wydawały się zbyt 

małe, zdecydował się 
M. Krzywiec Około-
wicz założyć osadę fa-
bryczną. Tak jak jego 
sąsiedzi, postawił na 
tkactwo, które we 
wsiach polskich ist-
niało od wieków. Na 
tę decyzję miało nie-
wątpliwie wpływ wiele 
czynników, np.: natu-
ralne, jakie stanowiły 
rozległe łąki nad Ne-
rem, gdzie można było 
wypasać owce, dające 

pewne zabezpieczenie surowco-
we dla pierwszych osadników, 
pola dające możliwość uprawy 
lnu, rzeki (Ner, Łódka, Jasieniec) 
umożliwiające założenie młynów, 
a także foluszy i farbiarni. Nie 
bez znaczenia był lokalny rynek 

zbytu, mają-
cy wchłonąć 
pierwszą pro-
dukcję oraz 
położenie na 
skrzyżowaniu 
dróg prowa-
dzących do 
Kaz im i e r za , 
Łęczycy i Ło-
dzi. Przedsię-
wzięciu temu 
sprzyjała tak-
że określona 
polityka władz 
Królestwa Pol-
skiego, umoż-
liwiająca spro-

wadzanie cudzoziemców znających 
się na produkcji włókienniczej.” 

Jak pisze Eugeniusz Workert, 
wprawdzie niektóre źródła su-

Jubileusz osady fabrycznej 
Konstantynów
Skąd w Konstantynowie sukiennicy i tkacze? Dlaczego nasze miasto zaczęło swój rozwój jako 
prywatna osada fabryczna? Skąd pomysł właściciela, by do Żabic Wielkich sprowadzić 
cudzoziemców? Odpowiedź na te pytania nie jest oczywiście bardzo prosta, ale spróbujmy 
prześledzić kilka faktów z dziejów naszego miasta. 

Plan miasta był 
typowy dla osad 
rękodzielniczych. 
Długie i wąskie 
działki wytyczono 
po obu stronach 
głównej drogi. 
Budynki sytuowano 
z przodu, a za nimi 
rozciągały się tereny 
uprawne.

MIASTO

gerują, że pierwsi cudzoziemscy 
osadnicy osiedlali się na terenie 
Konstantynowa już w 1816 roku, 
jednak nie było to osadnictwo 
masowe, zorganizowane, poparte 
zdecydowanymi czy znaczącymi 
działaniami ze strony Okołowicza. 

Pierwsza większa grupa osiedleń-
ców przybyła z Saksonii, kolej-
ne rodziny przyjechały ze Śląska 
i Czech, przybyli też Polacy z zabo-
ru pruskiego oraz Żydzi. Niestety 
z czasem okazało się, że osada nie 
przynosi właścicielowi spodziewa-
nych dochodów, ale to już inna hi-
storia…

Na podstawie: „Konstantynów Łódzki. 
Dzieje miasta”, pod red. Marii Nartonowicz-
-Kot, Łódź 2006.

Plan osady rękodzielniczej Konstantynów, XIX w.
Źródło: Urbanistyka, T. Tołwiński 1948

Dzisiejszy pl. Kościuszki, ok. 1940 r.
Archiwum Urzędu Miejskiego w Konstantynowie Łódzkim

Dzisiejszy pl. Kościuszki, ok. 1918 r.
Archiwum Urzędu Miejskiego w Konstantynowie Łódzkim

200 lat!
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W nowym roku zmieniły się 
zasady udzielania świątecznej 
i nocnej pomocy medycznej 
dla mieszkańców naszego mia-
sta. Teraz będzie można ją uzy-
skać w Pabianickim Centrum 
Medycznym Sp. z o.o. Pabiani-
ce ul. Jana Pawła II 68, 
tel. 42 225-36-13

Na posiedzeniu Komisji Infra-
struktury Społecznej Rady Miej-
skiej powody i uzasadnienie ta-
kiej decyzji przedstawił dyrektor 
SP ZOZ Sławomir Jabłoński.
- Poinformowano mnie, że Pabia-
nickie Centrum Medyczne nie ma 
możliwości dalszego zapewnia-
nia obsady dyżurów w filii dzia-
łającej w Konstantynowie Łódz-
kim – powiedział dyrektor.

W Konstantynowie Łódzkim, 
pomimo złożonej przez miasto 
deklaracji dofinansowania dy-
żurów, nie udało się znaleźć 

Nocna i świąteczna 
pomoc

W poniedziałek, 18 stycznia, na 
parterze Urzędu Miejskiego w Kon-
stantynowie Łódzkim oddano do 
użytku nowe pomieszczenie kasy. 
Teraz kasa znajduje się blisko wej-
ścia do budynku, więc mieszkańcy 
nie muszą wchodzić po schodach 
na pierwsze piętro. Pokój oznaczo-
ny numerem 05 jest wyremonto-
wany i wygodny, komfortowy dla 
osób wnoszących opłaty i dostoso-
wany do potrzeb kasjerki.

W kasie Urzędu Miejskiego przy 
ul. Zgierskiej 2 można uiścić m.in. 
opłaty za wywóz odpadów oraz po-
datki: od nieruchomości, rolny, le-
śny i od środków transportowych, 
a także np. opłatę skarbową i inne. 

Można to zrobić w dniach:
- poniedziałek, środa, czwartek 
w godz. 8.00 - 14.00
- wtorek w godz. 9.00 - 17.00
- piątek w godz. 7.00 - 13.00
(z przerwą w godz. 12.00 - 12.15)

Teraz kasę
znajdziecie 
na parterze

Nowym dyrektorem Konstantynow-
skiego Centrum Pomocy Rodzinie 
jest Małgorzata Kuśmierczyk. Funk-
cję tę objęła 1 stycznia 2021 roku.

Małgorzata Kuśmierczyk ukoń-
czyła studia magisterskie na kie-
runku pedagogika ze specjalizacją 
w zakresie pracy socjalnej, a tak-
że studia podyplomowe z admini-
strowania funduszami unijnymi 
oraz specjalizowała się z organiza-
cji pomocy społecznej.
Była zatrudniona w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Konstantynowie Łódzkim od 
1992 roku. Początkowo na stano-
wisku starszego specjalisty pracy 
socjalnej, a następnie pracowała 
jako kierownik. Koordynowała re-
alizowany przez MOPS projekt pn. 
,,Siedmiomilowy krok”. Współpra-

Nowa energia w Centrum
cowała również z Konstantynow-
skim Centrum Pomocy Rodzinie 
przy realizacji projektów współ-
finansowanych ze środków UE 
w ramach POKL. W latach 2004 
– 2017  była Sądowym Kura-
torem Społecznym w Sądzie 
Rejonowym w Pabianicach 
w II Wydziale Karnym. Za swo-
je osiągnięcia i nowatorskie 
działania na rzecz akty-
wizacji zawodowej 
osób bezrobotnych 
została wyróżniona 
drugim miejscem 
w konkursie ,,Pra-
cownik Socjalny 
Roku 2009 w Woje-
wództwie Łódzkim”.
Małgorzata Kuśmier-
czyk ma 53 lata, jest 
mężatką, ma dwóch sy-

nów. Interesuje się literaturą, filmem 
i sportami zespołowymi.

Dotychczasowa dyrektor 
KCPR, Monika Łakom-
ska złożyła rezygnację 
z pełnionej funkcji. Jed-
nostką kierowała od 30 
lipca 2019 roku. Pra-
cę w KCPR zakończyła 

na swój wniosek, 
w związku z planem 
podjęcia nowych 
wyzwań zawodo-
wych, a rozwią-
zanie umowy 
nastąpiło w po-
rozumieniu za-
interesowanych 
stron 31 grudnia 
2020 roku. 

personelu medycznego, który był-
by gotów świadczyć tego rodzaju 
opiekę.
- Problem nie dotyczy sfery finan-
sów, jest związany z brakiem ka-
dry medycznej. Na razie w Kon-
stantynowie Łódzkim nie udało się 
znaleźć lekarzy, którzy mogliby peł-
nić dyżury w dotychczasowej for-
mule w przychodni przy ul. Sado-
wej – wyjaśnia Marlena Kamińska.
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Stawki ponownie ustalone

Radni musieli ponownie zająć się 
tym tematem, ponieważ Regional-
na Izba Obrachunkowa stwierdzi-
ła nieważność uchwały podjętej 
w listopadzie, wprowadzającej hy-
brydowy system naliczania opłat. 
W opinii Kolegium RIO użyto 
w niej niedookreślonego sformu-
łowania „wody zużytej na cele so-
cjalno-bytowe”, które mogłoby być 
niezrozumiałe dla adresatów.

Jednakowa stawka 
dla wszystkich

Zgodnie z decyzją radnych podjętą 
12 stycznia 2021 roku, stawka za 
odbiór odpadów będzie teraz dla 
wszystkich jednakowa.

Od 1 lutego wyniesie ona co mie-
siąc 32,50 zł/os. za śmieci se-
gregowane. Za niewłaściwe po-
sortowanie odpadów zapłacimy 
dwukrotność stawki podstawowej, 
czyli 65 zł/os. miesięcznie.

- To trudna decyzja, ale musimy 
być odpowiedzialni. Jeżeli będzie-
my musieli dopłacić do systemu 
śmieciowego z budżetu miejskiego, 
nie sfinansujemy inwestycji takich 
jak na przykład żłobek – podkre-
ślił podczas obrad radny Konrad 
Sudra. W toku dyskusji zauważono 
również, że w konstantynowskim 
systemie śmieciowym brakuje dość 
dużej liczby mieszkańców, którzy 
nie złożyli wymaganych deklaracji.

Dlaczego niektórzy mieszkańcy 
unikają opłat? 

Rzeczywiście, kontrole prowadzo-
ne przez strażników miejskich 

W styczniu Rada Miejska 
w Konstantynowie 
Łódzkim ponownie 
wróciła do sprawy 
związanej z gospodarką 
śmieciową w naszym 
mieście. Ustalono 
właściwą metodę 
i nowe stawki opłat 
za odbiór odpadów. 

w ubiegłym roku wykazały, że 
w systemie brakuje nie tylko wielu 
rodzin, ale też bardzo liczna grupa 
konstantynowskich firm dotych-
czas nie podpisała wymaganych 
umów na odbiór odpadów. Od 
kwietnia 2020 roku  każda z nich 
ma obowiązek posiadania indywi-
dualnej umowy na odbiór śmieci 
wytworzonych w danym przedsię-
biorstwie.  

Spoglądając na problem okiem 
statystyka, należy podkreślić, że 
według danych GUS w Konstan-
tynowie Łódzkim mieszka ponad 
18 200 osób, przy czym zamel-
dowanych jest 17 567, a do sys-
temu gospodarowania odpadami 
zgłoszono jedynie 16 398 osób. 
Oznacza to, że około 1800 miesz-
kańców nie wnosi regularnych 
opłat za śmieci. 
Stąd potrzeba sys-
tematycznych kon-
troli Straży Miej-
skiej i urzędników. 
Ich efektem jest 
dopisanie do miej-
skiego systemu 
odbioru odpadów 
300 osób – tylko 
w 2020 roku.

Produkujemy co-
raz więcej śmieci
Szacując tonaż od-
padów przed po-
przednią zmianą systemu śmiecio-
wego w naszym mieście, urzędnicy 
przewidywali, że wyłączenie z nie-
go firm, przyniesie zmniejszenie 
ilości odpadów komunalnych. 

Kalkulacje wykazywały, że jako 
gmina co miesiąc będziemy płacić 
za ok. 500 ton odpadów. Tymcza-
sem okazało się, że w poszcze-
gólnych miesiącach ilość śmieci 
znacznie wzrosła – i średnio była 
większa o ok. 200 ton w stosunku 
do planu. Czyli zamiast za 500 ton 
płaciliśmy za blisko 700 ton śmie-
ci – 562 895 zł miesięcznie.

Dodatkowo na koszty funkcjonowa-
nia systemu gospodarowania odpa-
dami komunalnymi składają się:

• odbieranie, transport, zbieranie, 
odzysk i unieszkodliwianie odpa-
dów komunalnych;
• obsługa administracyjna systemu 
(w tym programy komputerowe);
• edukacja ekologiczna w zakresie 
prawidłowego postępowania z od-

padami komunal-
nymi.

W ramach prze-
targu rozstrzy-
gniętego w roku 
2019 zobowiąza-
no firmę odbie-
rającą odpady do 
wyposażenia wła-
ścicieli nierucho-
mości w pojemni-
ki do gromadzenia 
odpadów. Koszty 
z tym związane 
zostały uwzględ-

nione w cenie za odbiór i zagospo-
darowanie 1 tony odpadów komu-
nalnych. 
Jednocześnie gmina Konstan-
tynów Łódzki zapewnia swoim 

Gmina nie może 
zbierać od miesz-
kańców więcej 
pieniędzy 
niż potrzebuje, 
by pokryć koszty 
wywozu odpadów, 
ale nie może też 
do systemu dopłacać. 
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Stawki ponownie ustalone

ODPADY

Segregacja odpadów
jest obowiązkowa.

Wszystkie śmieci powsta-
jące w naszych mieszka-
niach i domach dzielimy 
na pięć rodzajów i wrzu-
camy do pięciu koloro-

wych pojemników. 

Zmiana obowiązujących dotychczas stawek opłat była konieczna 
w związku ze zwiększeniem ilości odbieranych odpadów komunalnych 

w 2020 roku w stosunku do roku 2019.

W uzasadnieniu do uchwały wykazano, że choć od 1 kwietnia 2020 roku z gminnego systemu 
gospodarowania odpadami komunalnymi zostały wyłączone nieruchomości niezamieszkałe, 
na których powstają odpady komunalne, ilość odbieranych odpadów nie obniżyła się. Dopro-
wadziło to do sytuacji, w której wpływy z opłaty nie pokryły ponoszonych przez gminę kosz-
tów. Tymczasem opłaty zbierane od mieszkańców za odbiór i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych muszą w całości sfinansować funkcjonowanie systemu.

mieszkańcom bardzo dogodną 
częstotliwość odbioru odpadów 
– z regularnością co 2 tygodnie. 
Suma wszystkich składających 
się na to kosztów oznacza, że 
dla zbilansowania systemu, każ-
dy zdeklarowany mieszkaniec do 
miejskiej kasy powinien wpłacić 
34,30 zł. 

Skąd ostateczna stawka opłat?
Ostatecznie konstantynowski sa-
morząd zdecydował się jednak 
wprowadzić niższą stawkę wy-
noszącą 32,50 zł miesięcznie od 
osoby za posegregowane odpady. 
Wybrano też najniższą możliwą 
wysokość opłaty motywującej do 
prawidłowej selekcji nieczystości, 
czyli 65 zł. To dwukrotność staw-
ki podstawowej za posegregowane 
odpady – jej dopuszczalna wy-
sokość w Polsce może być nawet 
trzy- lub czterokrotnością stawki 
podstawowej. Nie przerzucono też 
kosztów obsługi wywozu czy ma-
gazynowania śmieci na mieszkań-
ców, tak jak to się nieraz dzieje 
w innych gminach, gdzie miesz-
kańcy samodzielnie kupują kosze 
albo mają po prostu rzadziej od-
bierane odpady.  

Kontrole i waga, by było uczciwie
Urzędnicy założyli również, że lo-
kalny system odbioru odpadów 
uda się uszczelnić. Chodzi głównie 
o zgłoszenie do systemu prawdzi-
wej liczby mieszkańców wytwarza-

jących odpady w naszym mieście, 
a także uczciwe podpisanie umów 
z firmami śmieciowymi przez na-
szych przedsiębiorców. W tym za-
kresie motywacją będą kontrole 
Straży Miejskiej oraz nieuchron-
ność mandatów i kar za niewypeł-
nienie tych obowiązków. Zgodnie 
z przyjętym założeniem do końca 
pierwszego kwartału 2021 roku 
strażnicy skontrolują wszystkie 
firmy w całym mieście. Oprócz 
kontroli, Urząd Miejski prowadzi 
weryfikację danych w już złożo-
nych deklaracjach śmieciowych 
i sprawdza liczbę mieszkańców po-
szczególnych nieruchomości. Ana-
lizowana jest liczba wystawionych 
pojemników i odbywają się kontro-
le nowo wybudowanych obiektów. 

Dodatkowo gmina podjęła wy-
siłek zakupu specjalnej wagi do 
ważenia śmieciarek. Jej instala-
cja umożliwi ważenie każdego sa-
mochodu wjeżdżającego i wyjeż-
dżającego z miasta. Znając ciężar 
auta, będzie wiadomo, jaką masę 
śmieci do niego załadowano. Waga 
montowana jest na terenie Przedsię-
biorstwa Komunalnego Gminy Kon-
stantynów Łódzki Sp. z o.o. i obecnie 
przechodzi proces certyfikacji. 
Wszystkie te działania mają za-
pewnić lepsze funkcjonowanie 
systemu, wyeliminowanie jego 
nieszczelności oraz zapobieganie 
ewentualnej nieuczciwości miesz-
kańców i firmy wywozowej. 

System musi się sam finansować
W obowiązującej ustawie o gospo-
darowaniu odpadami i utrzymaniu 
czystości przyjęto, że za realizację 
tej usługi w całości płacą miesz-
kańcy. Gmina zapewnia obsługę 
systemu odbioru odpadów, ale 
nie może zbierać od mieszkańców 
więcej pieniędzy niż potrzebuje, by 
zapłacić za koszt wywozu odpadów 
firmie wybranej w przetargu, któ-
rą w Konstantynowie Łódzkim jest 
Remondis. Gminie nie wolno rów-
nież przeznaczyć pieniędzy z opłat 
za śmieci na jakikolwiek inny cel. 
System musi się sam finansować, 
więc gmina nie może też do niego 
dopłacać. 

Urząd Miejski w Konstantynowie Łódzkim, ul. Zgierska 2, 95-050 Konstantynów Łódzki
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Budowa tunelu średnicowego 
w Łodzi spowoduje niebawem 
wstrzymanie ruchu tramwajowe-
go na ul. Zielonej w kierunku pętli 
Zdrowie. Dlatego linia nr 9 zmieni 
trasę i będzie kursować wyłącz-
nie między Olechowem, a dwor-
cem Łódź Fabryczna. Tym samym 
w okolicy skrzyżowania Konstan-
tynowska/Krakowska/Krzemie-
niecka w Łodzi niemożliwe będzie 
przesiadanie się z tramwaju nr 9 
na kursujące do Konstantynowa 
Łódzkiego autobusy linii 43A i 43B.

Dlatego zadaliśmy Wam, w sondzie 
internetowej, pytanie: „Którędy, od 
kwietnia 2021 roku, powinny  kur-
sować autobusy linii 43A i 43B?”
Większość osób biorących udział 
w głosowaniu wskazało nową trasę: 
do skrzyżowania Konstantynowska 
/ Krakowska / Krzemieniecka bez 
zmian, następnie:  Konstantynow-
ska, Włókniarzy, Karolewska do pę-
tli na dworcu  Łódź Kaliska.

Wyniki sondy
Którędy, od kwietnia 2021 roku, powinny  kursować 
autobusy linii 43A i 43B?

MIASTO

Walentynki
z MOK


